
Or.0002.2.2019 

PROTOKÓŁ Nr V.2019 

Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 26 marca 2019 r. w godz. 10.05 – 12.40 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 

o godz. 10:05. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 

2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 

3) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 

4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. IGKRiP; 

5) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 

6) Zbigniew Roszkowski – Prezes Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach; 

7) Waldemar Kikolski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach (Radny powiatu); 

8) Jędrzej Łucyk – przedstawiciel Polskiej Spółki Gazowniczej Sp. z o.o. oddz. w B-stoku; 

9) Bronisław Puczel – Dyrektor Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Krzyżewie; 

10) Jolanta Puczel – Kierownik działu doświadczalnego w SDOO w Krzyżewie; 

11) Andrzej Raciborski – Delegat PIR (Prezes GSW Krzewina). 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

oraz  

sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Poprosił wszystkich 

o powstanie i zaproponował uczcić minutą ciszy Śp. Wiolettę Gierłachowską Dyrektor Zespołu Szkół 

Rolniczych w Krzyżewie. Zebrani na sesji oddali hołd zmarłej Wioletcie Gierłachowskiej Dyrektor 

Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie. Następnie przewodniczący przywitał radnych, sołtysów 

i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 13 radnych. 

W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady 

Rady Gminy Sokoły są nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 

internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RO-

DO znajduje się na stronie BIP-u. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urzą-

dzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. Na dzisiejszej 

sesji z przyczyn technicznych nie jest to możliwe. W związku z tym przeprowadzane będą głosowania 

imienne. Głosowanie imienne odbywa się w taki sposób, że radny po wywołaniu kolejno z listy przez 

Przewodniczącego Rady wypowiada się, czy jest „za”, „przeciw”, czy „wstrzymuje się od głosu”. 

Osoba wskazana przez Przewodniczącego sporządza imienny wykaz głosowania, który podaje się do 

publicznej wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. Poinfor-

mował, że porządek obrad dzisiejszej sesji został przekazany radnym korespondencyjnie i na podane 

skrzynki poczty elektronicznej. Zapoznał z porządkiem obrad i zwrócił się do radnych z zapytaniem, 

czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie powiadomił, 

że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być 

wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

 Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 

obrad. Po przeprowadzonych głosowaniu ogłosił, że za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 rad-

nych. Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu IV Sesji Rady Gminy. 

2. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

3. Stan zaawansowania prac związanych z budową gazociągu i przyłączy na terenie gminy – omówi 

i przedstawi Dyrektor PSG w Białymstoku Grzegorz Mackiewicz. 

4. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Sokoły; 

2) zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 

3) komunalizacji mienia Skarbu Państwa; 

4) zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Gminy Sokoły; 

5) ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży sołtysom biorącym udział w obradach sesji 

Rady Gminy Sokoły; 

6) udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu; 

7) dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących dochody bu-

dżetu gminy Sokoły; 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowania odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

5. Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu środków na utworzenie funduszu sołeckiego w 2020 r. i podję-

cie uchwały w tej sprawie. 

6. Przedstawienie sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Sokoły za 2018 rok. 

7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Rady Gminy Sokoły za 2018 rok.  

8. Przedstawienie informacji z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w II półroczu 2018 r. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad. 1. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał wyciąg z protokołu IV Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 

Rada w formie głosowania jednogłośnie przyjęła protokół IV Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 2. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 

20 lutego 2019 r. do 26 marca 2019 r. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Do przedłożonej informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 3. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że sprawa gazyfikacji gminy ma długą historię. 

W 1993 r. w pobliżu wsi Dworaki Staśki została wybudowana stacja redukcyjno-pomiarowa. 

W owym czasie, gdy wykonywana była linia gazociągu w kierunku Poświętnego, część wsi Dworaki 

Staśki podłączyła się do gazociągu. Do linii podłączyła się również szkoła, a obecnie ośrodek. Temat 

gazu w samych Sokołach musiał dojrzeć. Od dwóch lat prowadzimy na ten temat rozmowy z panem 

dyrektorem Grzegorzem Mackiewiczem. W poprzedniej kadencji temat był przedstawiany na sesjach. 

Na samym początku informowano nas, że nie ma pieniędzy na wybudowanie sieci. Obecnie sprawa 

jest już na zawansowanym poziomie. W zastępstwie dyrektora przyjechał pan Jędrzej Łucyk, który 

omówi zaawansowanie prac związanych z budową gazociągu i przyłączy na terenie gminy. 

Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku poinformował, że obecnie pracujemy nad gazyfikacją 

gminy Sokoły. Przed sesją zostały przekazane panu wójtowi mapki obrazujące przebieg gazociągu. 

Poprosił o przekazanie ich radnym.  

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że teraz mapki przekaże tylko radnym. W przerwie 

otrzymają je również sołtysi i pozostali uczestnicy sesji. 
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Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku poinformował, że Polska Spółka Gazownicza jest spół-

ką Skarbu Państwa. Od dwóch lat wspólnie pracujemy nad tym, aby w gminie doszło do rozprowa-

dzenia gazu. Prawdą jest to, że jeszcze 2-3 lata temu nie było środków na takie inwestycje. Obecnie 

mamy zielone światło na wykonywanie takich inwestycji na Podlasiu. Mamy środki i jesteśmy gotowi 

na wybudowanie sieci gazowej w gminie Sokoły. Na chwile obecną inwestycja jest na etapie projek-

towania całej infrastruktury gazowniczej przez firmę Multi Consulting z Warszawy. Łączna długość 

projektowanej sieci na terenie gminy to 14 km. Gazociąg ma przebiegać przez miejscowości, tj.: Perki 

Lachy, Perki Mazowsze, Kruszewo-Wypychy i Sokoły. Na chwilę obecną przewidujemy sieć w miej-

scowości Sokoły na ulicach: Wygoda, Cicha, Mazowiecka, Szosa Białostocka, Kolejowa, Tykocińska, 

Nowy Świat, Kościelna i Krótka. Planowany termin uzyskania pozwolenia na budowę przewiduje się 

na koniec tego roku. Pierwszych klientów planujemy przyłączyć do sieci w przyszłym roku na wiosnę. 

Budowa sieci odbywać się będzie etapowo. Więcej informacji przekażemy po ogłoszeniu przetargu na 

budowę gazociągu. Po tym jak ogłosimy przetarg będziemy też spotykać się z mieszkańcami, aby 

porozmawiać o przyłączach do sieci gazowniczej. Opłata przyłączeniowa do 100 KW mocy przyłą-

czeniowej do 15 m przyłącza wynosić będzie 1915 zł netto. W tej kwocie zawarty jest montaż szafki, 

zaś pozostałe koszty po zamontowaniu szafki należeć będą do właścicieli danego gospodarstwa. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionych in-

formacji? 

Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że mieszkańcy Sokół obawiają się, że gaz będzie tyl-

ko na tych ulicach, gdzie będzie przebiegła główna magistrala. Poprosiła o wyjaśnienie, czy każda 

ulica będzie miała możliwość podłączenia się do gazociągu? Czy któreś ulice będą wyłączone? 

Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku odpowiedział, że przedstawił główny szkielet instalacji 

gazowniczej. Jeżeli na poszczególnych ulicach znajdą się chętni po wybudowaniu sieci, to będą mieli 

możliwość przyłączenia się do gazu.  

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy mieszkańcy będą to mogli zro-

bić w każdej chwili? 

Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku odpowiedział, że po wykonaniu instalacji tej, którą te-

raz projektujemy. Przygotowywana instalacja nie zamyka dalszej możliwości rozbudowy sieci. Wszy-

scy chętni będą mogli podłączyć się do gazu, o ile będzie kilku zainteresowanych na jednej ulicy. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy mieszkańcy będą mogli podłą-

czyć się do sieci nawet po 2 latach od wykonania gazociągu? 

Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku odpowiedział, że przyłącze będzie można wykonać 

w każdej chwili. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy przewiduje się możliwość gazyfika-

cji również innych wsi? 

Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku odpowiedział, że jeżeli będzie zainteresowanie, to wy-

konamy odrębny projekt i stworzymy taką możliwość. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy przepustowość projektowanej rury 

będzie wystarczająca? 

Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku zapewnił, że tak.  

Tadeusz Brzozowski sołtys wsi Porośl Kije zapytał, jak będzie cena podłączenia do sieci jeśli 

przyłącze będzie dłuższe niż wspomniane 15 m? 

Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku odpowiedział, że jest to kwestia negocjacji. 

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, jak będzie wyglądała sprawa podłączenia ulic nieobję-

tych magistralą, jeśli przyłącze będzie dłuższe niż 15 m? 

Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku odpowiedział, że PSG doprowadza gaz do granicy po-

sesji. Dociągniecie linii od granicy posesji do budynku leży w gestii właściciela działki. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 

 Pytań nie wniesiono. 

Jędrzej Łucyk z PSG oddz. w B-stoku oświadczył, że jeżeli będzie potrzeba zorganizowania 

spotkania z mieszkańcami, to deklarujemy chęć przyjazdu i wyjaśnienia wątpliwości. 
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Ad. 4. 

1) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IGKRiP przedstawiła projekt uchwały w sprawie Progra-

mu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Sokoły. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie Pro-

gramu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gmi-

ny Sokoły. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Na salę obrad przybył radny Janusz Grabowski. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Sokoły.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły, stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr V/32/2019 

w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

2) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2019 rok. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2019 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2019 rok.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2019 rok, stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr V/33/2019 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok,  

stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

3) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IGKRiP przedstawiła projekt uchwały w sprawie komuna-

lizacji mienia Skarbu Państwa. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie komu-

nalizacji mienia Skarbu Państwa. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

komunalizacji mienia Skarbu Państwa.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie komunalizacji mienia 

Skarbu Państwa, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr V/34/2019 

w sprawie komunalizacji mienia Skarbu Państwa,  

stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

4) 

Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy poinformowała, że sprawa ustalenia wysokości i zasad 

przyznawania diet wynikła na wniosek radnych. Zgodnie z art. 25 ustawy o samorządzie gminnym do 

kompetencji rady gminy należy ustalenie zasad i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służ-

bowych. Ustęp 6 mówi o wysokości diet. Wysokość diet przysługujących radnemu nie może przekro-

czyć w ciągu miesiąca łącznie półtorakrotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla 

osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe. Na podstawie przepisów ustawy z dnia 

23 grudnia 1999 roku jest to kwota 1342,07 zł. Rada gminy przy ustaleniu wysokości diet radnych 

bierze pod uwagę funkcje pełnione przez radnego. Po kilkukrotnych dyskusjach na komisjach Rady 

Gminy Sokoły został przygotowany projekt uchwały w tej sprawie. Projektowane wysokości diet rad-

nych przedstawiają się w następujący sposób. Radnym Rady Gminy Sokoły z tytułu wykonywania 

czynności związanych z pracą Rady i Komisji Rady przysługuje zryczałtowana miesięczna dieta 

w wysokości 750,00 zł. Ustala się zryczałtowaną miesięczną dietę dla Przewodniczącego Rady w wy-

sokości 1300,00 zł, Wiceprzewodniczącego Rady w wysokości 1000,00 zł, Przewodniczących Komi-

sji Rady w wysokości 800,00 zł. W przypadku rozpoczęcia kadencji w trakcie miesiąca nowo wybra-

nym radnym, Przewodniczącemu, Wiceprzewodniczącemu i Przewodniczącym Komisji Rady przy-

sługuje dieta w wysokości proporcjonalnej za dany miesiąc. Zasada ma zastosowanie także do zakoń-

czenia kadencji Rady. Uczestnictwo w posiedzeniach rady i posiedzeniach komisji rady winno być 

potwierdzone na liście obecności. Za jedną nieobecność na posiedzeniu rady, komisji w danym mie-

siącu potrąca się 25% należnej miesięcznej diety. Za dwie nieobecności na posiedzeniu rady, komisji 

w danym miesiącu potrąca się 50 % należnej miesięcznej diety. W przypadku trzeciej i kolejnej nieo-

becności w danym miesiącu, diety nie wypłaca się. Za nieobecność usprawiedliwioną na posiedzeniu 

rady, komisji, diety nie potrąca się. Za nieobecność usprawiedliwioną uważa się wyjazd radnego 

w celach związanych z pełnioną funkcją, potwierdzony na piśmie przez Przewodniczącego Rady oraz 

nieobecność spowodowaną chorobą, potwierdzoną zaświadczeniem lekarskim. W przypadku pełnienia 

przez radnego kilku funkcji, radnemu przysługuje dieta przewidziana dla funkcji, dla której ustalono 

najwyższą dietę. Okresem rozliczeniowym do ustalania wysokości należnej diety jest miesiąc kalenda-

rzowy. Zryczałtowaną dietę wypłaca się w terminie do dnia 10 następnego miesiąca, na wskazane 

przez radnego konto bankowe. Uchwała jest aktem prawa miejscowego i wchodzi w życie po upływie 

14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu 

uchwały? 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że chciałaby przedstawić, jakie skutki dla 

budżetu gminy będzie miało podjęcie tej uchwały. W trakcie poprzedniej kadencji 2014-2018 na diety 

radnych z tytułu pełnienia funkcji łącznie z przewodniczącym wydatkowano rocznie średnio ok. 85-86 

tys. zł. Po podjęciu uchwały szacujemy, że diety radnych będą kosztowały budżet w 2019 r. o 64 % 

więcej. Do opracowania budżetu gminy na 2019 rok została przyjęta kalkulacja diet na obowiązują-

cych do tej pory zasadach. Przewodniczący obecnie otrzymuje zryczałtowaną miesięczną dietę w wy-

sokości 1000 zł. Radny za posiedzenie na sesji bądź komisji otrzymuje dietę w wysokości 250 zł. 

E.J. (mieszkanka gminy biorąca udział w sesji) oświadczyła, że skoro wskaźnik rent i emery-

tur w Polsce wzrasta o zaledwie 3 %, a tu proponuje się podwyżkę o ponad 60 %, to jest to bardzo 

duża podwyżka. Praca radnego jest funkcją społeczną i nie wymaga, aż tak dużych nakładów pracy. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że uwaga pani E.J. jest słuszna, ale nie do końca. 

W naszej gminie przez wiele lat nie były podnoszone diety. Na stoliku zostało wyłożone porównanie 
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diet radnych i sołtysów z kilkunastu sąsiednich gmin. Każdy może wziąć opracowaną tabelkę i przea-

nalizować obowiązujące wysokości diet. Obecnie w naszej gminie obowiązuje system diety za posie-

dzenie, a planowane jest jego zastąpienie ryczałtem miesięcznym. Pan wójt zapoznał uczestników 

sesji ze wspomnianym porównaniem, które stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Następnie 

oświadczył, że to wójt musi znaleźć pieniądze na wdrożenie tej uchwały. Wnioskodawcą podwyżki 

był radny Marek Czajkowski, który nie uczestniczy w dzisiejszej sesji. Nad tematem dyskutowaliśmy 

wielokrotnie i uznaliśmy, że obowiązujące diety są za niskie. Następnym projektem uchwały będzie 

propozycja podniesienia diet sołtysom ze 100 zł na 160 zł, czyli o 60 %. Przedstawił, że wójtem gmi-

ny Sokoły jest 28 lat i zawsze prosił radnych w poszczególnych kadencjach, aby z jego wynagrodze-

niem nie szaleć. Wielokrotnie proponował ustalenie wynagrodzenia niższego o 20-25 % w porówna-

niu do wójtów sąsiednich gmin. Stwierdził, że nadal to podtrzymuje, gdyż pieniądze pochodzą z po-

datków i można za te środki zrobić coś innego. Z drugiej strony nie możemy pozwolić, aby diety gmin 

o połowę mniejszych były znacznie wyższe niż u nas. Sytuacja jest o tyle skomplikowana, że do 5 

stałych komisji pozapisywało się po 12 radnych, a w innych gminach po 3-4. Pan wójt przybliżył, że 

osobiście chciał wprowadzenia miesięcznego systemu, aby mieć system klarowny i pozwalający 

przewidzieć roczną wysokość wydatków na ten cel. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej na jednym 

z posiedzeń zaproponował objęcie kontrolą wszystkich sołtysów. W takim przypadku posiedzeń było-

by bardzo dużo. Wprowadzenie systemu miesięcznego jest uczciwą propozycją. Sama wysokość diet 

jest sprawą do dyskusji. Na komisji były różne propozycje, ale został wybrany przedstawiony wariant. 

Jesteśmy konsekwentni w działaniach i ustalenia z komisji trafiają na sesję. Jesteśmy samorządem. 

Możemy wszystko, ale nasza decyzja zawsze będzie budzić kontrowersje. Czy proponowane diety są 

zbyt wysokie? Można to przeanalizować. Zaproponował, aby przewodniczący ogłosił przerwę na 

przedyskutowanie tematu w kuluarach.  

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że radny Marek Czajkowski 

jest na pogrzebie, ale już wraca i za chwilę będzie na sesji. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy dodał, że wnioskodawca po przerwie wypowie się na ten temat. 

Ryczałt miesięczny jest najlepszym rozwiązaniem. Wysokość diety jest osobną kwestią. Podwyżka 

diet powinna być, gdyż każdy radny wykonuje swoją funkcję w różnych okolicznościach. Nie są to 

tylko sesje i komisje, ale również konferencje, spotkania i zebrania. Nasi radni to odpowiedzialni lu-

dzie i zawsze angażują się w sprawy społeczne. Pod publikę można wszystko krytykować, a najłatwiej 

wójta. 

E.J. oznajmiła, że jeżeli chodzi o udział radnych w różnego rodzaju uroczystościach patrio-

tycznych, to trudno ich tam zobaczyć. Stwierdziła, że nie ma nic przeciwko radnym gminy Sokoły, ale 

uważa że proponowana podwyżka jest zbyt duża. Diety można porównać do najniższego wynagrodze-

nia o pracę, a także pracy radnego powiatu. Dieta radnego w naszym powiecie to 800 zł. Zakres pracy 

społecznej jest tu nieporównywalny. Budżet gminy łatwo jest rozdysponować na diety, a nie na inne 

cele. Przed wyborami pani przewodnicząca H. Kurzyna mówiła, że radni nie są dietetyczni, ale wy-

gląda na to, że jednak są. Radni powinni być dla pracy społecznej, a nie dla diet. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy przypomniał, że od 8 lat wysokość diet w naszej gminie nie była 

zmieniana. Poprosił radnych o przeanalizowanie tematu podczas przerwy. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w posiedzeniu. 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos przybyłemu na sesję radnemu 

Markowi Czajkowskiemu. 

Radny Marek Czajkowski przeprosił za spóźnienie się na sesję i wyjaśnił, że było to spowo-

dowane udziałem w pogrzebie. Odnosząc się do tematu podniesienia wysokości diet radnych oświad-

czył, że przewodniczył obradom komisji, na której był rozważany temat regulacji wysokości diet.  

Przez dwie kadencje, czyli przez osiem lat diety nie były podnoszone w naszej gminie. Na roboczo 

rozmawialiśmy o tym, aby znaleźć kompromis w regulacji diet w rozsądnej wysokości, która spotka 

się z zadowoleniem radnych, a jednocześnie nie spowoduje dużego obciążenia dla budżetu gminy. Na 

posiedzeniu były rozważane różne propozycje. Uwzględniliśmy również zestawienie diet obowiązują-

cych w gminach sąsiednich. Po przenalizowaniu propozycji zdecydowaliśmy się na wybranie diet 

w formie miesięcznego ryczałtu. Do tej pory przeważnie w każdym miesiącu były dwa posiedzenia 

komisji, a czasami też sesja. Radny za udział w posiedzeniu otrzymywał dietę w wysokości 250 zł. 

Tymczasem w sąsiednich gminach radni mają diety po 300-350 zł. Licząc trzy spotkania po 300 zł, to 

wychodzi kwota 900 zł. Wobec tego zdecydowaliśmy się na miesięczny ryczałt w wysokości 750 zł.  
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Ustaliliśmy również, że jeżeli radny nie przyjdzie na posiedzenie, to zostanie mu potrącone 25 % z tej 

kwoty. Przy dwóch nieobecnościach 50 %, a przy trzech lub więcej dieta nie przysługuje. Na tym sa-

mym spotkaniu podjęliśmy również temat diet sołtysów, którzy podobnie jak radni nie mieli podwyżki 

przez osiem lat. Kiedyś zawsze było tak, że sołtys otrzymywał połowę diety radnego. Obecnie dys-

proporcje nie są takie. Po konsultacjach i przychylności pana wójta ustaliliśmy sołtysom dietę w wy-

sokości 160 zł za posiedzenie. Zdajemy sobie sprawę z tego, że procentowo jest to duża podwyżka, ale 

skoro przez 8 lat nie było podwyżki, to należy to jakoś uregulować. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zasad 

przyznawania i wysokości diet radnych Rady Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Gminy Sokoły.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zasad przyznawania i wy-

sokości diet radnych Rady Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr V/35/2019 

w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Gminy Sokoły,  

stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

5) 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości diet i zwrotu kosztów podróży sołtysom biorącym udział w obradach sesji Rady Gminy 

Sokoły i poprosił o zabranie głosu przez sołtysów w przedmiotowym temacie. 

E.J. oświadczyła, że dieta sołtysa powinna być wyższa, gdyż sołtys wykonuje wiele obowiąz-

ków społecznych. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zapytał panią E.J. czy jest sołtysem? 

E.J. odpowiedziała, że nie, ale widzi jak pracują sołtysi. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady przypomniał, że prosił o zabranie głosu przez soł-

tysów, a nie inne osoby. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustale-

nia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży sołtysom biorącym udział w obradach sesji Rady Gminy 

Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży sołtysom biorącym udział w obradach sesji Rady 

Gminy Sokoły.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 

i zwrotu kosztów podróży sołtysom biorącym udział w obradach sesji Rady Gminy Sokoły, stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr V/36/2019 

w sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży sołtysom biorącym udział w obradach 

sesji Rady Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

6) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomo-

cy finansowej Województwu Podlaskiemu. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że działka przy rondzie w Sokołach jest nieupo-

rządkowana. Właścicielem nieruchomości jest aż 9 osób. Wcześniej podjęliśmy działania związane 

z przekonaniem współwłaścicieli do uporządkowania działki, ale nie przyniosły one pożądanego efek-

tu. W poprzednim roku poszliśmy w kierunku wywłaszczenia na podstawie przepisów specustawy 
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i przeznaczenia terenu na miejsce obsługi podróżnych. Z uwagi to, że wykonaliśmy parkingi i pozosta-

ła zieleń, jedna ze współwłaścicielek odwołała się i pozytywnie zostało to przyjęte przez wojewodę. 

Sprawa została zwrócona do ponownego rozpatrzenia przez starostwo. Wojewódzki Sąd Administra-

cyjny potwierdził te fakty. W tym momencie wycofujemy się my, jako inwestor, żeby przekazać 

sprawę do prowadzenia Podlaskiemu Zarządowi Dróg Wojewódzkich. Przy skrzyżowaniu dwóch dróg 

wojewódzkich powstaną parkingi. Przez działkę będzie przebiegała ścieżka rowerowa ciągnąca się od 

Wysokiego Mazowieckiego do Roszk Wodźk. Chcemy, aby na działce była stacja rowerowa i punkt 

ładowania samochodów elektrycznych. Od tego roku każda gmina musi wyznaczyć takie miejsce. My 

wskazaliśmy jedno stanowisko przy przystanku PKS, a drugim punktem byłaby działka przy drodze 

wojewódzkiej. Po rozmowach z dyrektorem Sulimą ustaliliśmy, że sprawę wywłaszczenia poprowadzi 

dalej Zarząd Dróg Wojewódzkich w Białymstoku, który stanie się właścicielem działki. Gmina zobo-

wiązała się jedynie do wykonania dokumentacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzie-

lenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finan-

sowej Województwu Podlaskiemu, stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr V/37/2019 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu, 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

7)  

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie dopuszczenia za-

płaty instrumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących dochody budżetu gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie do-

puszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących dochody budżetu gminy 

Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących dochody budżetu gmi-

ny Sokoły.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty in-

strumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących dochody budżetu gminy Sokoły, stanowi za-

łącznik nr 20 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr V/38/2019 

w sprawie dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących dochody 

budżetu gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

8) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IGKRiP przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, z czego 14 radnych było „za”, a 1 radny „wstrzy-

mał się” w głosowaniu. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wy-

boru metody ustalenia opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej 

opłaty, stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr V/39/2019 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowania odpadami komu-

nalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty, stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

Ad. 5. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poinformował, że przed podjęciem decyzji o wy-

odrębnieniu bądź niewyodrębnieniu środków na utworzenia funduszu sołeckiego chcielibyśmy wysłu-

chać zdania sołtysów na ten temat. Rada Gminy nie podjęła jeszcze decyzji w tej sprawie i uzależnia 

ją od opinii sołtysów. 

 Irena Bruszewska Skarbnik Gminy poinformowała, że ustawa z 21 lutego 2014 r. o funduszu 

sołeckim określa, że w terminie do 31 marca rada gminy ma podjąć uchwałę w sprawie wyodrębnienia 

bądź niewyodrębnienia środków na utworzenia funduszu sołeckiego. Jeżeli rada nie wyodrębni fun-

dusz sołeckiego na poszczególne lata, to corocznie musi być podejmowana taka uchwała. W naszym 

przypadku tak się dzieje, że corocznie rada podejmuje uchwałę w sprawie niewyodrębnienia środków 

na utworzenie fundusz sołeckiego. W przypadku, gdyby rada wyodrębniła fundusz sołecki, to on skut-

kowałby na następne lata. Sprawa funduszu sołeckiego została określona po raz pierwszy w 2009 r. 

W 2009 roku Rada Gminy Sokoły wyodrębniła fundusz sołecki na 2010 rok, ale w ciągu roku żadne 

sołectwo nie złożyło stosownego wniosku. Po konsultacjach z mieszkańcami przeprowadzonymi pod-

czas zebrań wiejskich sołtysi stwierdzili, że nie będą rozdrabniać środków budżetu gminy. Wszystkie 

potrzebne inwestycje są sukcesywnie wykonywane w poszczególnych miejscowościach. Od 2011 r. 

w naszej gminie nie funkcjonuje fundusz sołecki. Gdyby był wyodrębniony fundusz, to zgodnie 

z ustawą o funduszu sołeckim wnioski sołectw muszą być sformalizowane i spełniać trzy warunki. 

Proponowane do wykonania zdanie musi mieścić się w katalogu zadań własnych. Powinno sprzyjać 

poprawie życia lokalnej społeczności oraz być zgodne ze strategią rozwoju gminy. Przez ostanie lata 

wyglądało to tak, że rada gminy po konsultacji z mieszkańcami podejmowała uchwały o niewyodręb-

nieniu środków na fundusz sołecki. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że jeżeli sołtysi zaopiniują chęć utworzenia fundu-

szu sołeckiego, to rada gminy powinna go utworzyć. Zaproponował 10 minut przerwy, aby sołtysi 

mogli się zastanowić i zapoznać ze swoim stanowiskiem. Przedstawił, że wielu sołtysów, zwłaszcza 

tych nowych, może zastanawiać się, dlaczego w 2010 roku fundusz nie zafunkcjonował? Nie będzie 

tak, że środki na fundusz sołecki przyjdą z jakąś ekstra dotacją. Pieniądze musimy wydzielić z budżetu 

gminy. Jest to kwota ok. 300 tys. zł. W gminach, w których zdecydowano się wyodrębnić fundusz 

sołecki, sołtysi składają wnioski przeważnie na remonty dróg. W czytanym na początku posiedzenia 

sprawozdaniu zostało przedstawione, że w tym roku jesteśmy już po przetargu na zakup 4 tys. m3 kru-

szywa. W 2017 r. zakupiliśmy aż 7 tys. m3 kruszywa. Z punktu widzenia mieszkańców wsi dojazd 

dobrą drogą na pole jest sprawą najpilniejszą. Potężne ciągniki z dużym załadunkiem niszczą drogi, 

a gmina musi je sukcesywnie naprawiać. Oprócz tego staramy się realizować cały szereg innych za-

dań. W gminach, które zdecydowały się na wyodrębnienie funduszu sołeckiego przeważnie wykonuje 

się w wioskach po 30 metrów asfaltu. Takie działania są nielogiczne, bo wykonując jedną dużą inwe-

stycję możemy na nią pozyskać dofinansowane zewnętrzne, które może wynosić nawet do 80 %. Rada 

gminy podejmie decyzję w tej sprawie, a my się do niej dostosujemy. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy uzupełniła, że po wyodrębnieniu funduszu przeznaczone 

na ten cel środki są środkami budżetowymi. Sołtysi nie mogą sami realizować tych zadań. Kiedyś 
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w latach 90-tych były fundusze wiejskie. Wsie miały wyodrębnione rachunki bankowe, na które prze-

kazywaliśmy dotacje. Wsie mogły same dokonywać zakupu. Gmina akceptowała tylko sam przelew 

poprzez opinię wójta, a wcześniej naczelnika, że są to środki publiczne. Obecnie fundusz sołecki ma 

już inną formę. Środki funduszu są środkami publicznymi i zarządza nimi wójt gminy. Rola sołectwa 

kończy się na etapie złożenia wniosku. Każdy wniosek jest poddawany procedurom sprawdzania, aby 

te trzy warunki były spełnione i można było go pozytywnie zaakceptować. W sąsiednich gminach, 

gdzie są utworzone fundusze wiele wniosków jest odrzucanych, gdyż nie spełniają wszystkich trzech 

wymogów. W przypadku, gdyby rada gminy wyodrębniła fundusz, to są na to środki. Jest możliwość 

z nich skorzystania, ale sołtysi sami wydatkować tych środków nie mogą. Za wydatkowanie środków 

odpowiada wójt. 

Teresa Dardzińska sołtys wsi Truskolasy Lachy poinformowała, że chciałaby przedstawić in-

formacje na temat funduszu sołeckiego uzyskane z rządowej strony internetowej. Jakie korzyści finan-

sowe będzie miała gmina z utworzenia funduszu sołeckiego? Korzyścią dla gminy są dodatkowe pie-

niądze z budżetu państwa, które w przypadku nieutworzenia funduszu nie przysługują.  

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy oświadczyła, że to powiedziała. 

Teresa Dardzińska sołtys wsi Truskolasy Lachy przedstawiła, że fundusz sołecki, to pieniądze 

w budżecie gminy zagwarantowane dla sołectwa na wykonanie przedsięwzięć służących poprawie 

życia mieszkańców. Rada gminy decyduje o wyodrębnieniu środków w budżecie gminy. Pieniądze 

można przeznaczyć na realizację tych zadań gminy, które będą służyły poprawie życia mieszkańców 

danego sołectwa, m.in. na usuwanie skutków klęsk żywiołowych, na budowę lub remont placu zabaw, 

na naprawę chodnika, a także na zadbanie o porządek we wsi. Z takich środków można byłoby posta-

wić kosz na śmieci we wsi. Estetyka naszych dróg i poboczy pozostawia wiele do życzenia. Ze środ-

ków można również posadzić drzewa i krzewy, postawić i wyremontować wiatę przystankową. Sołtysi 

nie będą dysponować tymi środkami, ale jeśli postawi się kosz na śmieci przy przystanku albo domu 

sołtysa, to może spełnić swoją rolę.   

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy oświadczyła, że przy domu sołtysa nie będzie możliwości 

postawienia kosza na śmieci. 

Teresa Dardzińska sołtys wsi Truskolasy Lachy sprostowała, że źle się wyraziła, gdyż chodzi-

ło jej o postawienie kosza przy drodze. Jeśli w wiosce będzie taki koszt, to śmieci trafią do niego, a nie 

do rowu. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy powiedziała, że sołtysi nie będą dokonywali zakupów 

z funduszu sołeckiego. Faktura będzie wystawiona na gminę i to gmina będzie ją opłacała przy 

uwzględnieniu wniosku sołectwa. 

Teresa Dardzińska sołtys wsi Truskolasy Lachy dodała, że w przekazanych sołtysom materia-

łach wszystko jest opisane. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy wyjaśniła, że to co mówi opiera o przepisy, a nie o ulotki. 

Jednostki kontrolne rozliczają z wydatkowanych środków gminę, a nie sołtysów. 

Jerzy Jamiołkowski sołtys wsi Jamiołki Godzieby powiedział, że poprawą warunków życia 

mieszkańców zajmuje się rada gminy. Jeśli pieniądze wydatkowane są razem, to można zrobić coś 

więcej niż postawienie kosza na śmieci. 

Michał Dworakowski sołtys wsi Dworaki Staśki oświadczył, że chcemy żeby było tak, jak do 

tej pory. Gmina powinna poprawiać drogi i wykonywać inwestycje. Nie powinniśmy wymyślać do-

datkowych papierów. 

Bożenna Żukowicz sołtys wsi Kruszewo Brodowo oświadczyła, że wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego tylko po to, aby on był jest bezsensowne. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy w posiedzeniu. 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i poprosił sołtysów o wyrażenie opinii w spra-

wie funduszu sołeckiego. 

Marian Dworakowski sołtys wsi Dworaki Pikaty poprosił sołtysów o przegłosowanie propo-

zycji niewyodrębniania środków na fundusz sołecki w 2020 r. W wyniku nieformalnego głosowania 

jeden sołtys był „przeciwny”, a pozostali opowiedzieli się „za”. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie niewy-

rażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2020 roku. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2020 roku.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2020 roku, stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr V/40/2019 

w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2020 roku,  

stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

 

Ad. 6. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady przedstawił informację z działalności stałych 

komisji Rady Gminy Sokoły za 2018 rok, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 7. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie z pracy Rady Gminy 

Sokoły za 2018 rok, która stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 8. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady przedstawił informację z realizacji uchwał Rady 

Gminy Sokoły przyjętych w czwartym kwartale 2018 r., która stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 9. 

1) 

 E.J. pogratulowała radnym wysokich diet. Praca radnego to służba społeczna i być może teraz 

radni będą bardziej otwarci na problemy społeczne. Wyjaśniła, że w trakcie obrad emocjonalnie pod-

chodziła do tego tematu, ponieważ miała możliwość zorientowania się w terenie. Cena śmieci poszła 

w górę. Przewodniczący nie był zorientowany o ile, a sołtysi dokładnie znali stawki. Stwierdziła, że to 

o czymś świadczy. Przewodniczący reprezentuje radę i całą gminę. Odnosząc się do diet sołtysów 

oświadczyła, że wielokrotnie mogła spotkać się z pracą sołtysów i pozytywnie ją ocenia. 

 Franciszek Kurzyna sołtys wsi Perki Wypychy oświadczył, że w porządku sesji jest punkt 

4 podpunkt 5 „ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży sołtysom biorącym udział w obra-

dach sesji Rady Gminy Sokoły”. Zapytał, w jaki sposób będzie odbywał się zwrot kosztów podróży? 

 Irena Bruszewska Skarbnik Gminy odpowiedziała, że ustalone diety zawierają w sobie koszty 

podróży, które państwo ponosicie przy dotarciu na sesję. Podobnie sytuacja wygląda w przypadku 

radnych. 

2) 

 Tadeusz Brzozowski sołtys wsi Porośl Kije zapytał, do kiedy można składać wnioski o przy-

dział tłucznia na drogi? 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że cały czas to trwa. Poprosił o kontakt z pra-

cownikiem Referatu IGKRiP panią Martą Łapińską. Na mapce zostanie zaznaczona właściwa droga 

i określona ilość kruszywa. 

 Jerzy Jamiołkowski sołtys wsi Jamiołki Godzieby przedstawił, że nowa droga w Jamiołkach 

zapadła się na mostkach. Zapytał, czy jest ona jeszcze na gwarancji? 

 Marian Dworakowski sołtys wsi Dworaki Pikaty oświadczył, że droga powiatowa ze wsi Pęzy 

do wsi Dworaki jest już prawie nieprzejezdna. Na poprzedniej sesji zgłaszał ten problem panu staro-

ście. Nie ma co czekać z podjęciem działań, gdyż droga jest potrzebna do codziennego funkcjonowa-

nia.  

 Waldemar Kikolski Radny Powiatu odpowiedział, że stan techniczny dróg powiatowych jest 

mu doskonale znany. Dobrymi odcinkami są tylko te drogi, które zostały w ostatnich latach solidnie 

zrobione. Na starszych odcinkach po okresie zimowym szybko tworzą się dziury. Stan techniczny 
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zgłaszanej drogi jest bardzo słaby, szczególnie przy studni głębionej w Drągach. Podobnie sytuacja 

wygląda na mostku i przy lasku. Kolejną drogą wymagającą pilnego remontu jest odcinek z Rząc do 

Jabłoni Spały, a także z Sokół do Nowych Racibor i z Jeńk do Pszczółczyna. Przedstawił, że rozma-

wiał z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych na temat remontu dróg po ziemie. Prawdopodobnie 

pracownicy drogówki jeszcze dziś rozpoczną naprawę kruszywem dziurawych dróg. Od przyszłego 

tygodnia rozpoczną się łatania dróg metodą na gorąco. Poinformował, że pan starosta nie przybył na 

dzisiejszą sesję ponieważ uczestniczy w szkoleniu na temat naprawy dróg lokalnych w ramach pro-

gramu rządowego. W ciągu najbliższych dwóch lat chcielibyśmy wyremontować drogi, na które po-

siadamy opracowaną dokumentację. Na terenie gminy Sokoły pierwszym odcinkiem do przebudowy 

będzie droga z Jeńk do Pszczółczyna. Inwestycja zostanie podzielona na dwa lata realizacji. Następna 

inwestycją do realizacji jest droga z Sokół do Nowych Racibor. To zadanie w dużej mierze zależy od 

drogi wojewódzkiej, gdyż wjazd na drogę będzie w innym miejscu jak do tej pory oraz przebudowy-

wanej linii kolejowej w Nowych Raciborach. Inne drogi również będą poprawiane. Chcemy do wyko-

nywanych zadań podejść solidnie, aby w szybkim czasie nie remontować tych samych odcinków. Po-

nadto przedstawił, że w przerwie rozmawiał z radnym P. Łapińskim na temat poprawy bezpieczeństwa 

na skrzyżowaniu dróg w Krzyżewie. Zamierzamy bliżej przyjrzeć się sprawie i dokonać odpowiednie-

go oznaczenia miejsca, w którym w ostatnim czasie było kilka bardzo groźnych wypadków. 

3) 

 E.J. zapytała, czy mogłaby zabrać głos? 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady nie wyraził na to zgody i poprosił o wnioski od 

radnych i sołtysów. 

 Wniosków nie zgłoszono. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że wczoraj w Sokołach odbyło się zebranie do-

tyczące wyboru sołtysa sołectwa Sokoły I. Podczas zebrania radna J. Sieniawska zapytała, czy prawdą 

jest to, że w Podlaskiej Chacie są jakieś problemy, ponieważ dwie osoby zostały zwolnione. Faktycz-

nie tak było, ale było to spowodowane tym, że tym pracownikom nie chciało się pracować. Na ich 

miejsce zostaną zatrudnione inne osoby. Obecnie w tej firmie pracuje 110 osób i będą zatrudniane 

kolejne. 

4) 

 Michał Dworakowski sołtys wsi Dworaki Staśki poprosił o naprawę ubytków na drodze gmin-

nej z Dworak na kolonię. 

Franciszek Kurzyna sołtys wsi Perki Wypychy przedstawił, że kilka lat temu były prowadzone 

rozmowy na temat remontu drogi z Dworak do Sokół przez las. Wykonanie tej drogi skróciłoby czasu 

przejazdu dzięki ominięciu Perk. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że w każdym gospodarstwie począwszy od do-

mowego ustalamy hierarchię problemów i spraw, które w ustalonej kolejności załatwiamy. W 2017 r. 

przeznaczyliśmy 1.300 m3 kruszywa żeby poprawić tą drogę. Takie były wówczas ustalenia i zostało 

to wykonane. W tym momencie, gdy mamy szereg innych problemów w następujących wsiach: Rosz-

ki Sączki, Perki Bujenki, Czajki, Jeńki, ul. Krzewina, parkingi przy szkole, czy wiele innych. Musimy 

kierować się rozsądkiem, a inne zadania realizować w miarę możliwości. Do sprawy na pewno kiedyś 

powrócimy, ale na ta chwilę nie możemy tego zrealizować. 

Marian Dworakowski sołtys wsi Dworaki Pikaty oświadczył, że inwestycja została wykonana 

zgodnie z naszymi oczekiwaniami i ustaleniami. 

 

Ad. 10. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski podziękował za udział w V sesji i zamknął obra-

dy o godzinie 12:40. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: 

Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  

 

Krzysztof Grabowski 


